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Από το υπ’ αριθ. 29/99 πρακτικό συνεδρίασης 

του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 
 

Αρ. απόφ. 580/99 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση εκτέλεσης του έργου 
«Εκθεσιακό Κέντρο Ποντιακού 
Ελληνισμού» με αυτεπιστασία. 

 
       Σήμερα 29 Νοεμβρίου του έτους 1999 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 15:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 55,  ύστερα από την με   
ημερομηνία 25-11-1999 γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους 
τους συμβούλους, τους δημαρχιακούς  παρέδρους και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα 
άρθρα 94, 108, 119  του Π.Δ 410/95 (ΔΚΚ) και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 33  μελών βρέθηκαν παρόντα 26 μέλη. 
          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  

                                                                                                   Πάρεδροι 
1. Μ. Ποτουρίδης Δ. Ταχματζίδης Χ. Μουτσιόπουλος 
2. Ι. Κουρουζίδης Ε.  Λελεκάκης  
3. Μ. Γαβρίδης Κ.  Βαφείδης  
4. Κ. Πουλασουχίδης Α. Κεσίδης  
5. K. Aσλάνογλου Β. Γιαννουλάκης  
6. Α. Δελαβερίδης Γ. Μανακούλης  
7. Δ.  Πέτκος Π. Αγαθαγγελίδης Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Κ. Κόλβατζης   Πάρεδροι 
9. Κ. Γκαβαϊσές   -------- 

10. Γ. Ουρσουζίδης    
11. Ν. Χαμαλής    
12. Σ. Γεωργιάδης    
13. Ι.  Τριανταφυλλίδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ:1) Κατά   τη  συζήτηση  της  υπ’ αριθ.  

584/99 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Μ. Γαβρίδης,Ε. 
Σοφιανίδης. 

14. Π. Πιτούλιας  
15. M. Σουμελίδης 2) Κατά    τη  συζήτηση της  υπ’  αριθ.    585/99  απόφασης 
16. Α. Ταραλάς αποχώρησαν  οι κ.κ.  Σ. Παναγιωτίδης,  Θ.   Σιδηρόπουλος.   
17. Χ.  Σκουμπόπουλος 3) Κατά   τη   συζήτηση   της   υπ’  αριθ. 586/99  απόφασης 
18. Χ. Γεωργιάδης αποχώρησαν  οι  κ.κ.  Ν. Χαμαλής, Λ. Τσαβδαρίδης. 
19. Σ.  Παναγιωτίδης 4) Κατά  τη   συζήτηση  της   υπ’  αριθ. 587/99    απόφασης 
20. Λ. Τσαβδαρίδης αποχώρησαν οι κ.κ. Κ. Πουλασουχίδης, Γ. Ουρσουζίδης. 
21. Θ.  Σιδηρόπουλος 5) Κατά   τη   συζήτηση    της   υπ’ αριθ. 588/99  απόφασης  
22. Ε. Σοφιανίδης προσήλθαν οι κ.κ. Μ. Γαβρίδης, Λ. Τσαβδαρίδης. 
23. Ε. Λευκοπούλου  
24. Ι. Ακριβόπουλος  
25. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή  
26. Ε. Κουκουρδής  
 



 
Στη συνέχεια αφού συναίνεσε ο Δήμαρχος και δέχθηκε το συμβούλιο να 

συζητήσει και αποφασίσει για το παρακάτω θέμα που δεν είναι γραμμένο στην 
ημερήσια διάταξη και το οποίο έκρινε ως κατεπείγον ο πρόεδρος εισηγούμενος το 
θέμα έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 26-11-99 εισηγητικό σημείωμα του 
αντιδημάρχου τεχνικών κ. Μενέλαου Ποτουρίδη που έχει ως εξής: 

Σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 11 του Π.Δ. 171/87 η εκτέλεση των 
έργων με αυτεπιστασία γίνεται από τον Δήμαρχο μετά από σχετική απόφαση του 
Δημοτικού Συμβουλίου που λαμβάνεται ύστερα από σύμφωνη εισήγηση του 
Δημάρχου χωρίς να απαιτείται γνωμάτευση της Δ/νσας ή επιβλέπουσας υπηρεσίας. 

Στο Τεχνικό Πρόγραμμα του Δήμου έτους 1999 περιλαμβάνεται το έργο          
" Εκθεσιακό Κέντρο Ποντιακού Ελληνισμού " με πίστωση 90.000.000 δρχ. 

Ύστερα από τα παραπάνω και έχοντας υπόψη την φύση των υπό εκτέλεση 
εργασιών, την διαμόρφωση της τεχνικής υπηρεσίας και το υπάρχον εργατοτεχνικό 
προσωπικό που διαθέτει ο Δήμος μας εισηγούμαστε την εκτέλεση του παραπάνω 
έργου με αυτεπιστασία. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 

Ποτουρίδης : Στο τεχνικό μας πρόγραμμα ήταν γραμμένο έργο που αφορούσε 
την Εύξεινο Λέσχη για την κατασκευή του συνεδριακού κέντρου Ποντιακού 
Ελληνισμού. Το έργο αυτό έχει αρχίσει να κατασκευάζεται .Ύστερα από συμφωνία 
που κάναμε με την διοίκηση της Ευξείνου Λέσχης , ανέλαβαν οι ίδιοι να ετοιμάσουν 
την παραπέρα μελέτη του έργου και τα τεύχη δημοπράτησης και να τα φέρουν στο 
Δήμο για να γίνει η δημοπράτηση. Το έργο αυτό είναι χρηματοδοτούμενο από το 
ΕΑΠΤΑ 2. 
 Στις 14 Οκτωβρίου ήρθε έγγραφο στη Δ/νση Τοπικής Αυτοδιοίκησης , στην 
ΤΥΔΚ και στην ΤΕΔΚ , το οποίο έλεγε: "Όσα έργα δεν είχαν συμβάσεις έβγαιναν 
από το ΕΑΠΤΑ 2 ".Αυτό το έγγραφο δεν μας κοινοποιήθηκε για να πάρουμε τα 
μέτρα μας . Η διοίκηση της Ευξείνου Λέσχης έφερε τις υποχρεώσεις που είχε 
αναλάβει το στο αμέσως χρονικό διάστημα. 
 Ψάχνοντας να εντάξουμε το έργο , είδαμε ότι είχε ήδη απενταχθεί . Μετά από 
προσπάθειες που έγιναν από τον Δήμαρχο και τον Πρόεδρο της Ευξ. Λέσχης σήμερα 
είμαστε σε θέση να εντάξουμε ξανά το έργο , με την προϋπόθεση ότι θα 
παρουσιάσουμε συμβατική υποχρέωση άμεσα. Ο μόνος άμεσος τρόπος είναι η 
κατασκευή του έργου με αυτεπιστασία. 
 Καταλαβαίνετε όλοι ότι είναι ένα πάρα πολύ δύσκολο έργο. Ενδεχομένως να 
χρειαστούμε τη βοήθεια εξωτερικών συνεργείων. Ο απώτερος όμως στόχος είναι να 
μη χαθούν τα 90 εκ. δρχ. τα οποία θα είναι προς όφελος της πόλης και ιδιαίτερα της 
Ευξείνου Λέσχης. Μ'αυτή την έννοια το θέμα έρχεται σήμερα ως έκτακτο. 

Πρόεδρος : Ορίστε τοποθετήσεις. 
Σκουμπόπουλος: Δυστυχώς για άλλη μια φορά επιβεβαιωνόμαστε. Όταν 

συντάξαμε το τεχνικό πρόγραμμα τον Φεβρουάριο , είχα πει ότι δεν είναι 
εξασφαλισμένες οι πιστώσεις κάποιων έργων. Πάγια τακτική της πλειοψηφίας είναι 
όλα τα μεγάλα θέματα να τα φέρνει αιφνιδιαστικά και να δημιουργεί το κατάλληλο 
κλίμα. Ο κ. αντιδήμαρχος δεν είπε γιατί βγάλανε το έργο από το ΕΑΠΤΑ.  
 Άλλη μια φορά φαίνεται η μεγάλη προχειρότητα με την οποία αντιμετωπίζει ο 
Δήμος μεγάλα θέματα. 
 Δεν πρέπει να γίνονται όλα τα έργα με αυτεπιστασία. Πρέπει να γίνονται και 
με εργολαβία. Επειδή αυτό το έργο έχει παρελθόν , καλά θα είναι να το αναθέσουμε 
σε εργολάβο και να μην αναλάβουμε την εκτέλεσή του με αυτεπιστασία. 



Ποτουρίδης : Γνωρίζουμε γιατί το Δ.Σ. ψήφισε τον Μάρτιο το τεχνικό 
πρόγραμμα . Δεν είναι πάγια τακτική να χάνονται πιστώσεις από τον Δήμο. Η 
πίστωση αυτή ήταν εξασφαλισμένη από το ΕΑΠΤΑ 2 όμως δεν ήταν έτοιμη η 
μελέτη. Η τεχνική υπηρεσία είχε πλήρη αδυναμία να ολοκληρώσει τις μελέτες και να 
το δημοπρατήσει . 
 Αυτή τη στιγμή συντάσσονται τεύχη δημοπράτησης από την τεχνική υπηρεσία 
σε συνεργασία με τον ιδιώτη μηχανικό της Ευξ. Λέσχης , τον κ. Αρ. Σιδηρόπουλο και 
τον μηχανολόγο κ. Σπ. Πασβαντίδη . Όμως δεν προλαβαίνουμε και η ευθύνη είναι ότι 
δεν είναι έτοιμα από την πλευρά της Ευξ. Λέσχης. 
 Κάποιοι εδώ κραυγάζουν να δώσουμε εκατομμύρια στην Εύξεινο Λέσχη και 
τώρα που είναι να τα σώσουμε λέμε άλλα. 
 Δεν είπε κανένας ότι κατόπιν ενεργειών μας εντάχθηκε. Το έργο ήρθε από την 
περιφέρεια με παρεμβάσεις άλλων. Εδώ πρέπει να τοποθετηθούμε σαφέστατα . 
Θέλουμε η Ευξ. Λέσχη να πάρει τα 90 εκ.; Εμείς θα την βοηθήσουμε να τελειώσει 
αυτό το έργο. 

Πρόεδρος : Ορίστε δευτερολογίες. 
Σκουμπόπουλος : Χαίρομαι που ενέταξαν άλλοι το έργο στο ΕΑΠΤΑ 2. Εμείς 

και το άγαλμα των Ποντίων και το έργο αυτό θέλουμε να γίνει . Γιατί δεν έγιναν οι 
μελέτες όταν έπρεπε; Γιατί δεν δημοπρατήθηκε το έργο και ρίχνουμε το βάρος στην 
Εύξεινο Λέσχη; 

Ποτουρίδης : Όλα τα έργα που ήταν χρηματοδότηση του Νομαρχιακού 
Συμβουλίου , δεν έχουν εξασφαλισμένες πιστώσεις και δεν ήρθε ούτε δραχμή. Ποιος 
είναι σύμβουλος του Νομάρχη; 

Δήμαρχος : 1) Η τεχνική υπηρεσία του Δήμου σήμερα έχει 5 μηχανικούς .Με 
αυτούς τους 5 ανθρώπους ο Δήμος εκτέλεσε ένα τεχνικό πρόγραμμα περίπου 3 δις, 
ξεκινώντας να κάνει τις μελέτες από τον Μάρτη . Την περίοδο που εμείς , κάτω από 
φυσιολογικές συνθήκες θα είχαμε έτοιμες τις μελέτες , αρχίσαμε να τις κάνουμε . 
2) Γιατί δεν έκανε τη μελέτη η τεχνική υπηρεσία; Το έργο έχει έναν ιδιόμορφο τίτλο 
και ύστερα από πρόταση του πρώην Νομάρχη τον κ. Α. Βλαζάκη εντάχθηκε στο 
ΕΑΠΤΑ 2 , γιατί δεν είχε άλλο πρόχειρο κωδικό να το εντάξει η Περιφέρεια. Το τι 
ακριβώς θέλανε να κάνουν με τα 90 εκ. δεν το ξέραμε. Ήταν μια πρόταση και σκέψη 
της Ευξ. Λέσχης. Όταν μπήκε στο τεχνικό πρόγραμμα η Ευξ. Λέσχη είπε ότι δικοί 
μας μελετητές θα το κάνουν και θα έρθει. 
3) Όλο το πρόγραμμα του Β' ΚΠΣ πρέπει να έχει νομική δέσμευση 31/12/99 . Ήδη η 
Δυτική παράκαμψη δημοπρατήθηκε. Ημέρα διαγωνισμού η 13/12 . Έτσι θεωρούσε η 
υπηρεσία ότι συμβαίνει και με το συγκεκριμένο έργο  και πίεζε την Εύξεινο Λέσχη να 
το φέρει. 
 Όταν έφθασαν στην υπηρεσία και ετοιμαστήκαμε να στείλουμε το τεχνικό 
δελτίο, πληροφορηθήκαμε ότι το έργο απεντάχθηκε γιατί στείλανε έγγραφο στην 
ΤΥΔΚ και στην ΤΕΔΚ και κανένας απ'αυτούς δεν μας το κοινοποίησε. Αμέσως 
ζήτησα συνάντηση με τον Γ.Γ. της Περιφέρειας. Και μπήκε το ζήτημα να υπάρχει 
μέχρι την τρίτη συμβατική δέσμευση για να μην υπάρξει οριστική απένταξη. Αυτό 
είναι το ιστορικό , αυτοί είναι οι λόγοι. 
 Με την υπηρεσία των 5 ανθρώπων . ο αντιδήμαρχος και ο προϊστάμενος 
πάλεψαν ένα τεχνικό πρόγραμμα 3 δις. Νομίζω ότι είμαστε άδικοι όταν κατηγορούμε 
την υπηρεσία ή τον κ. Ποτουρίδη , για ένα έργο που φέρανε σε πέρας σε πολύ μικρό 
χρονικό διάστημα. 
 Η πρόταση για δημοπράτηση σημαίνει απένταξη του έργου. Μπορεί ο 
καθένας να πει ναι με την επιφύλαξη των όσων τοποθετήθηκαν , αλλιώς πολιτικά 
είναι άρνηση του έργου. 



Σκουμπόπουλος : Θέλω τριτολογία. 
Πρόεδρος : Εγκρίνει το σώμα ; 
Σύμβουλοι : Ναι. 
Σκουμπόπουλος : Εκβιαστικά διλήμματα δεν πρέπει να μπαίνουν από κανένα. 

Ούτε πολιτικά ούτε  νομικά. 
Δήμαρχος : Ζητώ να γίνει ονομαστική ψηφοφορία. 

 Πρόεδρος: Παρακαλώ ν’ αρχίσει ονομαστική ψηφοφορία. 
 Στη συνέχεια ο γραμματέας φώναζε τα ονόματα των συμβούλων και αυτοί 
δήλωναν την παρουσία τους και ποια από τις 3 προτάσεις ψηφίζουν. Έτσι: 
 Υπέρ της πρότασης να εκτελεσθεί το έργο με αυτεπιστασία, ψήφισαν 16 
σύμβουλοι: 

Μ. Ποτουρίδης, Ι. Κουρουζίδης, Μ. Γαβρίδης, Κ. Πουλασουχίδης, Κ. Ασλάνογλου, Α. 
Δελαβερίδης, Δ. Πέτκος, Κ. Κόλβατζης, Κ. Γκαβαισές, Γ. Ουρσουζίδης, Ν. Χαμαλής, 
Σ. Γεωργιάδης, Ι. Τριανταφυλλίδης, Π. Πιτούλιας, Μ. Σουμελίδης, Α. Ταραλάς. 
 Υπέρ της πρότασης να δημοπρατηθεί, ψήφισαν 2 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Χ. Γεωργιάδης. 
 Υπέρ της πρότασης να δημοπρατηθεί, με επιφύλαξη όμως για να μην χαθούν 
οι πιστώσεις, ψήφισαν 8 σύμβουλοι: 
Σ. Παναγιωτίδης, Λ. Τσαβδαρίδης, Θ. Σιδηρόπουλος, Ε. Σοφιανίδης, Ε. 
Λευκοπούλου, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσαμήτρου – Καραχατζή, Ε. Κουκουρδής. 
 Το Δ.Σ μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 26-11-99 εισηγητικό σημείωμα του  αντιδημάρχου τεχνικών κ. Μενέλαου 
Ποτουρίδη.  
2.- Την με αρίθ. 121/99 μελέτη του τεχνικού τμήματος Δήμου Βέροιας. 
3.- Ότι με τη σημερινή διάρθρωση του τεχνικού τμήματος μπορεί ο Δήμος Βέροιας 
να εκτελέσει με μικρότερη δαπάνη το παραπάνω έργο. 
4.- Ότι ο Δήμος Βέροιας διαθέτει μηχανικό εξοπλισμό για την εκτέλεση του 
παραπάνω έργου. 
5.- Ότι στο τεχνικό πρόγραμμα του Δήμου έτους 1999 περιλαμβάνεται το έργο 
«Εκθεσιακό Κέντρο Ποντιακού Ελληνισμού» με πίστωση 90.000.000 δρχ. 
6.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
7.- Τις διατάξεις των  άρθρων 58 του Π.Δ 609/85 «Κατασκευή δημοσίων έργων» και 
11 του Π.Δ 171/87 «Εκτέλεση έργων με αυτεπιστασία». 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 
 Α) Εγκρίνει τη συζήτηση & λήψη απόφασης για το παραπάνω θέμα που δεν 
είναι γραμμένο στην ημερήσια διάταξη. 
 Β) Εγκρίνει την εκτέλεση με αυτεπιστασία του έργου «Εκθεσιακό Κέντρο 
Ποντιακού Ελληνισμού» του τεχνικού προγράμματος του Δήμου έτους 1999 
προϋπολογισμού 90.000.000 δρχ. και πίστωση 90.000.000 δρχ. στον Κ.Α 75/151.1ι. 



 
 

Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό    580/ 1999 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Μ. Ποτουρίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 I. Kουρουζίδης Χ. Γεωργιάδης 

 M. Γαβρίδης Σ. Παναγιωτίδης 
ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Κ. Πουλασουχίδης Λ.  Τσαβδαρίδης 

 Α. Δελαβερίδης Θ.  Σιδηρόπουλος 
 Δ.  Πέτκος  Ε. Σοφιανίδης 
 Κ.  Κόλβατζης Ε.  Λευκοπούλου 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Κ.  Γκαβαϊσές Ι. Ακριβόπουλος 
 Γ. Ουρσουζίδης Μ. Τσαμήτρου - Καραχατζή 
 Ν.  Χαμαλής Ε.  Κουκουρδής 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΤΑΡΑΛΑΣ Σ. Γεωργιάδης   
 Ι. Τριανταφυλλίδης   
 Π. Πιτούλιας   
 Μ.  Σουμελίδης   

 
Ακριβές απόσπασμα 

Βέροια       3-12-1999 
Ο Δήμαρχος 

 
 
 

ΓΙΑΝΝΗΣ  ΧΑΣΙΩΤΗΣ 
             
 


